
З настанням перших 
морозів у Чорноби
лі одразу ж від цен
трального опалення  
було відключено 46 
приватних будинків-  
гуртожитків, від во
допостачання — 97 бу
динків, від електро
мережі — 59. На щас
тя, вахтовики без теп
ла та інших комуналь
них зручностей не за
лишилися. Усі вони 
переселені у гуртожит- 
ки-багатоповерхівки.

— Це у нас планове від
ключення, згідно з наказом 
Адміністрації зони відчуження 
і зони безумовного (обов'яз
кового) відселення та «Плану 
заходів підготовки підпри
ємств зони відчуження до ро
боти в осінньо-зимовий пері
од 1999-2000 р.р.», — пояс
нює генеральний директор 
ДП «Чорнобильсервіс» Вла
дислав ЗУБЕНКО. — Ми зва
жили усі «за» і «проти», вирі
шили з метою заощадження 
коштів поетапно відключати 
від енергоносіїв та водопоста
чання весь приватний сектор. 
Перші вулиці, що знаходяться 
на околицях Чорнобиля, уже 
відключені цієї осені.
—  Владиславе Ф едорови
чу, зараз у гуртожитках,

де проживають вахтови
ки, більш-менш тепло, на
решті, після деякої перер
ви через заборгованість. У 
будинках з'явилася гаря
ча вода. Отже, можна від
значити, що заходи по під
готовці до роботи в осін
ньо-зимовий період вашим 
підприємством виконані?

— Ще рано так говорити, 
бо попереду морозні зимові 
місяці, до того ж останнім ча
сом життя постійно підносить 
неприємні сюрпризи. Нещо
давно, приміром, замість по
точного ремонту котельних 
агрегатів, фахівці з Київенер- 
го, яких ми постійно залучає
мо на допомогу, порадили 
провести капітальний ремонт 
котлоагрегатів. Кошти для

цього не були передбачені 
програмою нашого підприєм
ства, але ми віднайшли їх за 
рахунок перерозподілу між ін
шими виробництвами ДП 
«Чорнобильсервіс».
—  Вочевидь, що напере
додні осінньо-зимового пе
р іоду  енергет ичний ви 
робничий комплекс з бага
тьох інших структурних 
підрозділів, що входят ь  
до вашого підприємства, 
є одним з основних, і біль
шість робіт виконується 
саме там...

—  Безумовно, адже взим
ку вся енергетична система 
повинна працювати як добре 
відлагоджений годинниковий 
механізм. Так влітку і у перші

Закінчення на стор. 2



АЛЕ СПОЧИВАТИ 
НЕ ДОВОДИТЬСЯ
осінні місяці ми зробили капі
тальний ремонт котла № 2 та 
поточний ремонт котла № 1 на 
центральній котельні у Чорно
билі, провели кислотну про
мивку котлоагрегатів та замі
нили трубопровід збірного ко
лектора. Провели також ре
монт котелень у селах, де пра
цюють вахтовики — у Лельові 
та Купуватому. Вперше, з по
чатку експлуатації централь
ної котельні, замінили у її 
фільтрах катіоніт. Встановле
ний та введений в експлуата
цію вузол обліку спожитого 
природного газу. До цьогоріч
них «новинок» я відніс би та
кож виконання зовнішнього 
освітлення території КПП у По
ліському районі, введення в 
експлуатацію котельні на наф
тобазі «Янів».

Названі роботи в основно
му виконувались власними 
силами, частково підрядними 
спеціалізованими організаці
ями на умовах взаємозаліку. 
Нажаль, не повне фінансуван
ня призвело до того, що деякі 
роботи на зовнішніх теплових 
мережах ще продовжуються. 
Не виконана реконструкція 
водопровідних мереж у Чор
нобилі і не завершено очи
щення каналу стоку води. Ці 
роботи виконують підрядні 
організації зони відчуження, 
однак через фінансову скруту 
ми не можемо своєчасно за
безпечити їх матеріалами та 
обладнанням.

А найбільше хвилює недос
татній запас резервного рідко
го палива: замість необхідних 
2003 тонн пального є лише 402 
тонни. У листі з газопостачаль
ної організації торговий дім «Газ 
України» нас попередили, що у 
випадку виникнення кризових, 
непередбачуваних ситуацій 
можливе припинення тепло-
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транспортних засобів. Був 
проведений технічний огляд 
автомобілів. Вирішено питан
ня забезпечення транспорту 
акумуляторами без залучення 
бюджетних коштів. Завершу
ється будівництво приміщен
ня «Робототехніка», що дозво
лить сконцентрувати ремонт 
автомобільного транспорту в 
одному місці. Це сприятиме 
підвищенню якості ремонту, 
зменшенню термінів простою 
автотранспорту, обслуговую
чого персоналу.

Слід відзначити, що ни
нішнього року заготівля необ
хідної овочевої продукції про
водиться на базі цеху громад
ського харчування і торгівлі в 
Чорнобилі. Власними силами 
був проведений демонтаж хо
лодильного обладнання з роз
подільчої бази вахтового се
лища Зелений Мис і переве
зення його до Чорнобиля. Пе
ревиконані плани заготівлі 
всіх видів овочевої продукції 
для їдальні на зимовий період. 
Картоплі вже заготовлено 
208 т., буряка-40, моркви-18, 
цибулі-40 тонн. Значно більше, 
ніж заплановано, закуплено 
часнику, перцю, баклажанів... 
—  Спрацювали непогано, 
але, погодьтеся, проблем 
у зоні відчуж ення в пи
танні забезпечення надій
ної і сталої роботи вироб
ництва в осінньо-зимовий 
період ще чимало.

— Звичайно, ми не спочи
ватимемо на лаврах. У ці дні 
працівникам ДП «Чорнобиль- 
сервіс» ніколи вгору глянути. 
Енергетикам потрібно найб
лижчим часом провести у пов
ному обсязі ремонтні і віднов- 
лювагіьні роботи на енергоме
режах, запустити нові КОС, 
подбати про поповнення запа
су рідкого пального для коте-

постачання в Чорнобиль. Але 
будемо сподіватися, що цього 
не станеться...
—  А  як спрацювали у цей 
відповідальний підготов
чий період інші виробницт
ва Д П  «Чорнобильсервіс»?

—  Згідно з «Програмою 
підготовки об'єктів до роботи 
в осінньо-зимовий період 
1999-2000 р.р.» передбачало
ся створити запас піщано-со
ляної суміші для посипання 
доріг, тротуарів проти ожеле
ді в розмірі 500 м. куб, а заго
товлено на сто кубічних мет
рів більше. Працівниками жит
лово-комунального господар
ства проведена велика робо
та по утепленню вікон, две
рей, горищ та підвалів гурто
житків, виробничих прим і
щень. Проведений ремонт 
покрівель будівель.

Перевезення пасажирів 
автомобільним транспортом в 
осінньо-зимовий період пов'я
зане з підвищеною небезпе
кою, що вимагає особливої 
ретельності до підготовки

лень. Транспортникам треба 
теж у першу чергу вирішити 
проблеми з бензином, запчас
тинами. Виконати ремонтні ро
боти м'яких покрівель на склад
ських приміщеннях розподіль
чої бази цеху громадського 
харчування. Зв'язківцям—зро
бити кабельні переходи через 
річки Прип'ять та Уж, а також 
вивести з експлуатації вузол 
зв'язку ум. Прип'яті. Потребує 
уваги питання введення в екс
плуатацію бази в смт. Поліське 
для забезпечення компактної 
дислокації і обслуговування 
підприємств, які будуть викону
вати роботи на території, яка 
нещодавно була відселена.

Як бачите, ще залишило
ся докласти багато зусиль, 
але зроблене головне — нам 
вдалося забезпечити всі 
об'єкти зони відчуження теп
ловою та електричною енергі
єю, водою, послугами транс
порту, зв'язку, громадського 
харчування і торгівлі.

Розмовляв 
Микола БАРСЬКИЙ.
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